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De voorzitter: Goedenavond allemaal, hartelijk welkom, ook de inwoners op de tribune en 
thuis. We gaan het vanavond hebben over de hoorzitting Vaststelling Bestemmingsplan 
herziening Stadscentrum Dorpsstraat/Stadscentrum-Zuid. Beide vastgesteld in 2013. Met 
deze herziening worden de plannen voor de Upgrade Stadshart juridisch-planologisch 
geborgd, zoals het bebouwen van de arcades, het uitbreiden van detailhandel op 
verschillende plekken en het transformeren van leegstaande kantoorverdiepingen naar 
andere functies, zoals wonen of detailhandel.  
Het stadhuiscomplex wordt opnieuw bestemd met de nieuwe functies als horeca, het 
museum en wonen in de toren, er wordt een aangepaste evenementenregeling opgenomen 
voor de Markt en omgeving en de maximering van de hoeveelheid toegestane vierkante 
meters horeca in het stadscentrum wordt losgelaten.  
Het ontwerpbestemmingsplan heeft vanaf 25 mei 2018 gedurende zes weken ter inzage 
gelegen. Er zijn vijf zienswijzen ingediend. De zienswijzen zijn in de Nota van Beantwoording 
Zienswijzen opgenomen en beantwoord. Tevens wordt een aantal ambtshalve wijzigingen 
voorgesteld en wordt voorgesteld de bestemming van Dorpsstraat 7 en Dorpsstraat 10 aan 
te passen.  
Alle wijzigingen ten opzichte van het ontwerpbestemmingsplan zijn opgenomen in de Nota 
van Aanpassingen. 
De vijf indieners van zienswijzen krijgen de gelegenheid om hun zienswijze mondeling toe te 
lichten. Dit gebeurt vanavond tijdens de hoorzitting op 21 januari 2019, waarbij de commissie 
Stad als Hoorcommissie zal optreden. Drie indieners hebben zich hiervoor aangemeld:  
1. Mw. E.E.J. Hulscher-de Zwager 
2. Dhr. A.M. Egberts namens het bestuur van VVE Woningen Stadspark Zoetermeer 
3. Dhr. E. Degen namens Koninklijke Horeca Nederland regio Zoetermeer-Oostland  
 
Dat is waar we het vanavond over gaan hebben. De eerste inspreker is mevrouw Hulscher. 
Ik wil haar graag naar voren roepen. Zij krijgt vijf minuten en daarna komen de andere 
mensen aan de beurt. Gaat uw gang. 
 
Mevrouw Hulscher: Geachte aanwezigen. 
Op hoe in dit bestemmingsplan met de parkeerbehoefte wordt omgegaan heb ik op de 
volgende punten kritiek.  
1. Het feitelijk loslaten van de vorig jaar van kracht geworden parkeernormen.  
2. De redenering om de normen naar beneden bij te kunnen stellen. 
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3. Het buiten beschouwing laten van evenementen omdat deze niet structureel zouden zijn. 
4. Het niet voorkomen van parkeeroverlast.  
 
1. De gevolgen op de parkeerbehoefte zijn eenvoudig te berekenen met de vastgestelde 
parkeernormen en de daarin aangegeven differentiatie van de soorten parkeerbelasting in de 
tijd. Dit leidt tot een forse stijging van de benodigde capaciteit. Dit doordat de 
parkeerbelasting door kantoren wegvalt en wordt ingeruild voor belasting door winkels en 
horeca. Dat geeft overdag meer lucht, maar vraagt vooral rond en in het weekeinde om vele 
plaatsen extra. We komen dan ruim 1000 plaatsen tekort. Ik stuurde u dat overzicht.  
Wat het college heeft gedaan is een parkeeronderzoek laten uitvoeren en de resultaten 
daarvan als maatgevend beschouwen zonder deze te corrigeren voor gevolgen van 
leegstand, renovatie en bouwactiviteiten. Dit leidt tot een onjuist, veel te laag uitgangspunt 
voor de capaciteitsberekening. Als het Stadscentrum gerenoveerd is, is er veel meer 
parkeerruimte nodig.  
2. Gesteld wordt dat sprake is van dubbeltellingen, omdat bezoekers niet tegelijkertijd van 
bijvoorbeeld horeca en detailhandel gebruikmaken. Dit is de grootste denkfout omdat dan 
impliciet van een vast aantal bezoekers wordt uitgegaan. Dit zou ook betekenen dat 
uitbreiding van het aantal zaken zou leiden tot een vermindering van het aantal klanten per 
bedrijf. Dit is gelukkig onzin. Het hanteren van de laagste norm is om deze reden onjuist. 
Ook wordt gesteld dat de norm laag kan zijn omdat het Stadshart uitstekend met openbaar 
vervoer bereikbaar is. Maar de norm is toch specifiek vastgesteld voor het Stadscentrum? Is 
dat nu dan beter bereikbaar dan in 2014? Bovendien, als het Stadshart zo goed bereikbaar 
is, waarom staat de Markt dan dagelijks vol met voertuigen van ambtenaren en externen?  
3. De Markt, het Marseillepad en het Nicolaasplein zijn aangewezen als evenemententerrein 
en het aantal evenementen neemt steeds verder in aantal en omvang toe. Vroeger was dat 
niet mogelijk, omdat er regels waren voor de verplaatsing van de warenmarkt.  
Niet alleen op de Markt, maar ook in de directe omgeving daarvan, vinden nu steeds meer 
evenementen plaats.  
In de reactie op mijn zienswijze wordt gesteld dat evenementen niet structureel zijn. Hoezo 
niet structureel? Er zijn tot nu toe voor dit jaar 49 evenementen aangekondigd, waarvan 
negentien op de Markt. Door de evenementen is de Markt zeker 87 dagen niet voor parkeren 
beschikbaar. Ik schat dat er minimaal de helft van de weekeinden een evenement is, waarbij 
de Markt en vaak ook het Nicolaasplein, als parkeerterrein vervallen. Dit betekent niet alleen 
dat er een paar honderd parkeerplaatsen vervallen maar ook dat er nog enkele honderden 
extra nodig zijn voor de bezoekers. Daar voorziet dit bestemmingsplan niet in. Ik ben van 
mening dat dit een manco is.  
4. Parkeeroverlast door evenementen zou niet voorkomen omdat er geen klachten bekend 
zijn. Dat kan ik me voorstellen, want het doorgeven van een klacht of melding aan de 
gemeente is in het weekend onbegonnen werk. Na een aantal klachten daarover hebben we 
samen al eens bij de Nationale Ombudsman gezeten waar onder meer is toegezegd dat er 
een meldpunt zou komen voor overlast 's nachts en in de weekeinden. Helaas is zo’n 
meldpunt nog nooit gerealiseerd. Ik heb daarover gehoord dat de burgemeester dit niet nodig 
vond. Dat kan ik mij echt niet voorstellen.  
Tijdens gesprekken met de gemeente over de parkeeroverlast werd ook gesteld dat je als 
bewoner makkelijk een paar honderd meter verderop kunt parkeren. Daar zou ruimte zat zijn. 
Maar dat kun je als bewoner met een parkeervergunning helemaal niet, want dan kom je in 
een blauwe zone, waar die vergunning niet geldt.  
De – voor de gemeente onbekend gebleven – parkeeroverlast geeft heel veel praktische 
problemen voor wijkverpleegkundigen en thuiszorgmedewerkers. Ook voor bezoekers is het 
een drama en voor veel oudere bewoners is bezoek van groot belang, omdat zij zelf veel 
minder mobiel zijn. Die worden dus gewoon geïsoleerd.  
Tot zover mijn reactie.  
Vraagt u maar!  
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De voorzitter: Dank u wel mevrouw Hulscher. Zijn er in de commissie mensen die vragen 
willen stellen? Mevrouw Van der Meer, de heer Van den Boomgaard, mevrouw Kraneveldt. 
Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Mevrouw Hulscher, even los van alle tellingen, 
normen en noem maar op, op welke tijdstippen heeft u persoonlijk last dat u uw auto niet 
kwijt kunt? Wat voor soort dagen of tijden, of hoe werkt dat? 
 
Mevrouw Hulscher: Dat is veelal doordeweeks, bijna alle dagen, de woensdagen is het wat 
minder, maar vooral ook in de weekeinden en vrijdagavond. Dan is het echt een drama. En 
dan met name ook tijdens evenementen en dan in combinatie met de warenmarkt. Dat is 
echt heel erg, ja, behoorlijk druk. 
 
Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Maar op vrijdagavond is er geen warenmarkt. 
 
Mevrouw Hulscher: Nee, maar als er een evenement is en bezoekers voor het 
Stadscentrum om te winkelen, dan is het behoorlijk druk.  
 
Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Maar dat is iets anders dan dat u uw auto 
helemaal niet kwijt kunt. Kunt u tijdstippen noemen waarvan u zegt: 'Dan kan ik echt niet in 
de buurt parkeren'?  
 
Mevrouw Hulscher: Dat kan ergens aan het begin of midden van de avond zelfs zijn, dat het 
soms lastig is om je auto kwijt te kunnen. 
 
De voorzitter: Mijnheer Van den Boomgaard, wilde u ook wat vragen? Gaat uw gang. 
 
De heer Van den Boomgaard (PVV): Voorzitter, dank u wel. Als ik het goed begrijp, heeft u 
nu dus al forse overlast met de huidige norm die eigenlijk toen is vastgesteld, en die gaat nu 
dus nog omlaag.  
 
Mevrouw Hulscher: Ja. 
 
De heer Van den Boomgaard (PVV): Dus wat u aangeeft is: u heeft nu al parkeeroverlast? 
 
Mevrouw Hulscher: Klopt. 
 
De heer Van den Boomgaard (PVV): En door de normering omlaag te gooien, gaat die 
overlast dus alleen maar omhoog? 
 
Mevrouw Hulscher: Ja. 
 
De heer Van den Boomgaard (PVV): Kunt u ons meenemen in een aantal situaties die u 
zich heugt, wellicht gevaarlijke situaties of gewoon persoonlijk vervelende situaties, zodat we 
een beetje beter beeld krijgen van waar u tegen aanloopt? En dan hebben we het niet over 
100 meter lopen, maar bijvoorbeeld dubbel parkeren of ergens niet uitkomen, of voor 
veiligheidsdiensten et cetera. Ik neem aan dat u, ook wellicht vanwege uw achterban, een 
aantal voorbeelden voor ons kunt visualiseren? Kunt u dat doen? 
 
Mevrouw Hulscher: Ja, dat kan. Dat is met name tijdens grootschalige evenementen zoals 
het Historisch Festival, bevrijdingsfeest, Koningsdag, dan is het echt een chaos.  
 
De heer Van den Boomgaard (PVV): Chaos is natuurlijk een vrij… Kan ik dan echt 
aannemen dat sommige auto's dan niet meer ergens doorheen kunnen of dat u zelf 
persoonlijk ergens niet doorheen kon? 
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Mevrouw Hulscher: Klopt, soms wordt er inderdaad gewoon dubbel geparkeerd of zelfs op 
de stoepen. Het staat vol met fietsen en auto's overal en er wordt ook niet gecontroleerd. 
Omdat er alleen maar naar betaald parkeren wordt gekeken en voor de rest niet.  
De heer Van den Boomgaard (PVV): Dus we kunnen nu al constateren dus met de huidige 
parkeernorm die nog niet omlaag is aangepast, dat de overlast immens is met evenementen 
en dat deze eigenlijk richting het dubbele gaat als we de huidige plannen volgen. 
 
Mevrouw Hulscher: Klopt. 
 
De heer Van den Boomgaard (PVV): Ik dank u voor uw inbreng. 
 
Mevrouw Hulscher: En als extra toevoeging kan ik dan ook nog melden dat als mensen  
's avonds thuis komen van hun werk, die hebben een parkeerplek voor hun huis, en die 
kunnen de eigen auto voor hun eigen huis niet kwijt want mensen parkeren dan gewoon op 
hun plek. Zo erg is het dus. 
 
De voorzitter: Ik dank u wel, dan geef ik het woord aan mevrouw Kraneveldt. 
 
Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Dank u wel. U heeft het met name over parkeeroverlast maar 
volgens mij hebben we wel eens met elkaar gesproken en toen heeft u het ook over de 
geluidsoverlast gehad.  
 
Mevrouw Hulscher: Klopt. 
 
Mevrouw Kraneveldt (PvdA): En daar heeft u volgens mij ook problemen met melden. 
 
Mevrouw Hulscher: Klopt, als u doelt op tijdens evenementen is het vaak zo. Het erge is dat 
een slager zijn eigen vlees niet keurt. Het punt is dat je dan de organisator moet bellen en 
die zijn veelal niet te bereiken of ze nemen de telefoon niet op of ze nemen de telefoon op en 
ze smijten hem gewoon neer. Dat is gewoon heel lastig. En je kunt bellen naar 14079, maar 
dan krijg je iemand die de vergunning niet kent, dan krijg je iemand die de handhaving niet 
kan bellen want die is niet bereikbaar, die is gewoon niet te vinden. En dan kun je een klacht 
indienen via de formele procedure, via de gemeentesite of via de gemeenteapp. Maar op het 
moment dat je iemand nodig hebt, zijn ze niet thuis. En dat is de ellende.  
 
De voorzitter: Ik kijk de commissie nog even rond. Wie wil er nog meer vragen stellen aan 
mevrouw Hulscher? De heer Blansjaar. 
 
De heer Blansjaar (PDvZ): Bij de evenementen, kunnen de hulpdiensten er dan nog wel 
doorkomen? U zegt met overlast van parkeren en fietsen enzovoort? 
 
Mevrouw Hulscher: Er zijn soms best wel bij cruciale momenten dat als een brandweer of 
ambulance langs moet komen tijdens grootschalige evenementen, dat er soms dubbel 
geparkeerd is of wordt en dan is het soms heel cruciaal dat het eigenlijk heel onhandig is dat 
ze daar staan en zij niet gewoon hun werk kunnen doen, zo druk is het soms. 
 
De voorzitter: Zijn er nog meer vragen voor mevrouw Hulscher? Nee. dan wil ik u hartelijk 
bedanken voor uw inbreng. 
 
Mevrouw Hulscher: Graag gedaan en dank voor uw aandacht. 
 
De voorzitter: Dan vraag ik nu de heer Egberts naar voren om in te spreken. Gaat uw gang, 
u ook vijf minuten. 
 
De heer Egberts: Goedenavond commissieleden, ik heb dus bezwaar ingediend uiteindelijk.  
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Het eerste was dus voor bedrijfsactiviteiten voor maatschappelijke voorzieningen. Die staan 
niet genoemd in de staat van bedrijfsactiviteiten en de voorbeelden die u aangeeft vallen 
onder categorie B terwijl alleen maar categorie A is toegestaan.  
Het tweede punt was leisure uiteindelijk. Dat is een Engelse benaming voor vrije tijd. 
Waarom men dat gebruikt, begrijp ik niet en dat begrijp ik nog steeds niet. Wat zegt men dan 
in de bijlage van de toelichting 'oké, dat is dan zeg maar commerciële vrijetijdsvoorzieningen 
en men haalt een X-aantal voorbeelden aan en daarvan zeg ik: 'Noem dat dan gewoon in de 
staat van bedrijfsactiviteiten.' 
Maar het derde punt is het meest belangrijke punt. Het is namelijk zo dat we, de leden, met 
Unibail-Rodamco in het verleden overeenstemming hebben bereikt dat we bij de overkluizing 
horeca 1-aanduiding zouden hebben. In mei 2016 hebben we dus ook een zienswijze 
ingediend daarop en er is toegezegd in het antwoord in mei 2018 dat er planaanpassing is, 
dus toelichting 'planregels en plankader van deze voorziening wordt aangepast zodat ter 
plaatse van de overkluizing Warande een bouwvlak met bestemming Centrum 1 en de 
functieaanduiding verkeer en horeca categorie 1 wordt opgenomen'. 25 juni 2018 heb ik 
weer bezwaar ingediend want de functieaanduiding 'horeca categorie 1' was niet opgenomen 
uiteindelijk, alleen maar de functieaanduiding 'verkeer'.  
Dus bij dezen. Wij als leden begrijpen helemaal niets meer van dit soort toestanden van de 
gemeente uiteindelijk. Waarom dat eerste zegt 'planaanpassing' en bij de volgende staat het 
niet in de planaanpassing. Dus de leden willen wel een keer antwoord hebben van de 
gemeente waarom dat niet gebeurd is.  
 
De voorzitter: Dank u wel mijnheer Egberts. Ik kijk de commissie even rond, wie wil er wat 
vragen aan mijnheer Egberts? Ik zie geen reactie uit de commissie. Ik wil u bedanken voor 
uw inbreng.  
Dan gaan we nu naar de heer Degen. Ook voor de heer Degen vijf minuten inspreektijd. 
 
De heer Degen: Dank u wel voorzitter, alle aanwezigen, goedenavond. Ik verdedig vanavond 
de belangen van Koninklijke Horeca Nederland namens de horecaondernemers die 
gevestigd zijn in de stad Zoetermeer en met name over de plannen voor de 
bestemmingswijzigingen in de stad.  
De KHN heeft haar zorgen geuit omtrent de verruiming van het bestemmingsplan om elke 
vierkante meter die vrijkomt in het stadscentrum beschikbaar te stellen voor horeca. De wens 
daartoe komt voornamelijk vanuit de vastgoedbeleggers die met leegstand kampen omdat er 
te veel winkelruimte is voor de huidige vraag. Gemeenten in heel Nederland stellen dan 
maar dat deze ruimte ter beschikking voor horeca moet komen. Moeten we dan net als 
bijvoorbeeld Leiden of Den Haag diezelfde fout maken? De geluiden daar spreken voor zich. 
Heel veel ondernemers kampen met teruglopende omzetten die per unit moeten worden 
verdeeld, waardoor hun exploitatie in gevaar komt.  
Is het de gemeente bekend of het goed gaat met de Zoetermeerse horecaondernemers? 
Waarom wordt er bijvoorbeeld geen lunch meer aangeboden op Cadenza? Waarom gaan 
bedrijven als Woodstone al dicht op maandag- en dinsdagavond? Waarom zie je, als je op 
maandag- of dinsdagavond door de stad loopt, maar tien of vijftien bezoekers per 
horecagelegenheid? Een horecabedrijf kan nu eenmaal niet bestaan van alleen een vrijdag- 
of een zaterdagavond.  
De schaalsprong in aanbod van horeca is al gemaakt en daardoor is ingespeeld op de 
toekomstige groei van het aantal inwoners. Er zijn zelfs al plannen ook om een hotel erbij te 
doen. Versnippering is niet goed voor de veiligheid. Op dit moment hebben we in het 
stadscentrum twee prachtige pleinen met een verbindingsstraat waardoor ook de veiligheid 
voor alle bedrijven kan worden gegarandeerd en voor alle bezoekers in de stad. Hoe ziet dat 
er straks uit als we elke 50 meter een losstaande horeca-unit krijgen? Dan kan die veiligheid 
op die manier niet meer worden gewaarborgd. Bestaansrecht van goede en hardwerkende 
ondernemers wordt op deze manier aangetast als zogenaamde cowboys iets gaan proberen.  
Die blijven een jaar of anderhalf jaar zitten en nemen hun spaarcentjes mee, € 25.000,00 tot 
€ 50.000,00 of misschien wel meer, om vervolgens anderhalf jaar later de exploitatie te 
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moeten staken maar ondertussen hebben ze wel de markt verziekt voor de bestaande 
horecaondernemers. Daarnaast is ook nog opgenomen dat in het dorpscentrum en de 
Dorpstraat 2000 m² horeca erbij komt. Dat is toch veel te veel.  
Ons idee is om met name als er behoefte is aan meer horeca, dat altijd in overleg te blijven 
doen en niet middels een eenmalige verruiming van alles, maar dat per situatie te bekijken 
en om op die manier meer diversiteit in het horeca-aanbod te krijgen. Zoetermeer heeft 
ontzettend veel vierkante meters horeca, alleen hebben we dat met heel grote zaken.  
U moet er toch niet aan denken dat een van de grote zaken hier op het Stadhuisplein omvalt; 
wie gaat het dan daar nog proberen, als er nu al grote bedrijven in zitten die daar een 
bepaalde exploitatie moeten zien te realiseren? Daarnaast hebben we heel grote terrassen 
in Zoetermeer. Die worden niet meegerekend in het aantal vierkante meters terwijl die 
terrassen op dit moment – helemaal fantastisch – het hele jaar door geopend zijn, maar die 
dus ook vierkante meters horecaruimte in beslag nemen. 
Tot zover de toelichting op onze zienswijze. Heeft er iemand vragen?  
 
De voorzitter: Dank u wel. Ik kijk de commissie even rond. Mevrouw Kraneveldt en daarna 
mevrouw Van der Meer.  
 
Mevrouw Kraneveldt (PvdA): We hebben tot een schaalsprong besloten dus we zullen ook 
nog met 25.000 tot 30.000 inwoners groeien in Zoetermeer om het maar even zo te zeggen.  
Zou een groeiscenario mogelijk zijn? Dus dat je nu niet het aantal vierkante meters horeca 
vrijlaat, maar dat je zegt 'per zoveel bewoners erbij zouden zoveel vierkante meters erbij 
toegestaan kunnen worden'? Is dat een soort scenario of een soort afspraken die wel eens 
vaker ergens gemaakt worden? Zou dat kunnen? 
 
De heer Degen: Dat zou zeker kunnen, die zijn volgens mij al opgenomen in de 
Horecavisienota die een aantal jaren geleden is opgesteld in samenwerking met Koninklijke 
Horeca Nederland en de ondernemers en de gemeente Zoetermeer. Daartoe is al besloten 
met het oog op de toekomstige groei van 15.000, 16.000 woningen, dat het aanbod op deze 
wijze zou worden vergroot. Dat betekent niet dat dat dan nog een keer moet, maar het is 
altijd mogelijk om samen met ondernemers te kijken of exploitaties gewoon voldoende 
renderend zijn en of nog verdere uitbreiding gewenst is en met name ook diversiteit in het 
aanbod.  
 
Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Mag ik nog een vraag stellen? U zei, dat triggert mij wel, dat 
de terrassen niet worden meegerekend terwijl dat eigenlijk een extensie is van je ruimte 
binnen. Dus dat begrepen we wel, dus dat heeft ons wel getriggerd. Hoeveel vierkante 
meters terras hebben wij dan in Zoetermeer? 
 
De heer Degen: Ik heb geen idee mevrouw, maar ik denk dat het heel veel is. Ook de 
terrassen nog bij AA-Zicht, bij Happy Moose en Dekker, het Bowlingscentrum. Ik durf dat niet 
met zekerheid te zeggen. 
 
De voorzitter: De heer Van den Boomgaard heeft een vraag aan mevrouw Kraneveldt heb ik 
begrepen. 
 
De heer Van den Boomgaard (PVV): Niet zozeer aan mevrouw Kraneveldt, maar wel iets 
ter verduidelijking van haar vraag. Begrijp ik het goed dat de huidige nieuwe horeca die dus 
al gebouwd is, Cadenza et cetera, is gekomen omdat we dus met 10.000 woningen – 
volgens mevrouw Kraneveldt en volgens de heer Aptroot 16.000 woningen – gaan groeien? 
Dus de groei voor horeca is daarin al gerealiseerd en loopt dus voor de fanfare uit? 
 
De heer Degen: Dat klopt. 
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De heer Van den Boomgaard (PVV): Oké, dan is dat een heel duidelijke opmerking bij 
dezen, dat de groei al gerealiseerd is, dank u wel.  
 
De voorzitter: Mevrouw Kraneveldt, is daarmee uw vraag beantwoord? Ja. Dan ga ik nu 
naar mevrouw Van der Meer. Gaat uw gang. 
 
Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Dank u wel. U zei: 'We hoeven niet nog meer 
horeca'. Dat kan ik heel goed snappen maar zou u er ook een probleem mee hebben als er 
hier in het stadscentrum een hotel zou komen zodat daar ook functies als slapen en 
dergelijke bijkomen? Dat is op zich wel een andere tak van sport. Heeft u daar ook een groot 
bezwaar tegen of is dat niet wat u bedoelt en gaat het vooral om de restaurants en dat soort 
dingen?  
 
De heer Degen: We hebben nu natuurlijk een hotel in de stad. De Sniep, dat is erbij 
gekomen, dat was er in het verleden niet. Die heeft niet elke dag een 100%-bezettingsgraad. 
Ik heb wel begrepen dat er hoteloverleg gaat komen om te kijken welke ruimte er voor hotels 
nog mogelijk is in de stad. Er is ook nog een aanvraag ingediend door Van der Valk om op 
de Zilverstraat uiteindelijk ook nog een enorm groot hotel te maken, mits daar ook een 
casinovergunning aan vastzit. Dus dat zijn voorwaarden die daaraan verbonden worden. Ik 
denk als dat komt, er geen behoefte is om nog in de stad zelf een hotel te realiseren. 
 
De voorzitter: De heer Blansjaar, u kunt uw vraag stellen.  
 
De heer Blansjaar (PDvZ): U stelt dat horeca de invulling gaat doen voor detailhandel maar 
in dezelfde nota staat ook dat de gemeente de detailhandel wil uitbreiden. Kunt u dat rijmen? 
 
De heer Degen: Volgens mij is er genoeg leegstand in de detailhandel dus ik snap niet 
waarom er detailhandel bij moet komen. Ik denk dat juist doordat er zoveel leegstand in de 
detailhandel is, en we kampen in de hele retail in Nederland met leegstaande vierkante 
meters, ook getracht wordt om die ruimte op andere wijze in te vullen door bijvoorbeeld de 
bestemming horeca te verlenen. Ik denk zelf, en ik denk ook namens heel veel anderen, dat 
het nog steeds belangrijk is om ook in het stadsgebied nog meer jongerenwoningen te 
creëren waar je op zich… Die zijn bekend met wat overlast, daar kan wat meer reuring 
plaatsvinden in de stad. Als je bestaande winkelruimtes kunt ombouwen waardoor dat naar 
beneden gaat en je bouwt daarboven woningen, een mooi voorbeeld is natuurlijk ook het 
blok aan het Oostwaarts waarvan geen enkele woningen meer vrij en beschikbaar is en waar 
zelfs een wachtlijst is voor jongeren die daarnaartoe willen... Zo zou meer woningruimte in 
het Stadshart zelf voor jongeren kunnen worden gecreëerd, met name in leegstaande 
kantoorpanden. Ik noem maar het pand van voormalig ING aan de Promenade dat behoorlijk 
groot is, daar kunnen prachtige woningen worden gemaakt.  
 
De voorzitter: Nog een vervolgvraag? Nee, dan gaan we nu naar de heer Van Steenis. 
 
De heer Van Steenis (GroenLinks): Dank u wel voorzitter, ik heb altijd gehoord 'bezoek trekt 
bezoek', dus hoe meer horeca en hoe meer bezoekers trekt weer meer bezoekers aan en 
geeft dus ruimte aan meer horeca. Ik heb ook in allerlei rapporten de afgelopen jaren hier 
gezien dat het steeds beperkt is. Wanneer is dan het omslagpunt geweest? 
 
De heer Degen: Dat is ook zo en er komt op dit moment ook meer bezoek naar de stad en 
de bestaande horeca en de nieuwe horeca hebben daar uiteraard van geprofiteerd, maar het 
gaat voornamelijk over weekenden. Vrijdag- en zaterdagavond is het nog best ingewikkeld 
om hier in de stad vrije beschikbare ruimte te vinden omdat de Nederlanders allemaal tussen 
18.00 en 20.00 uur willen eten. Voor 18.00 uur en na 20.00 uur is er ook in de stad 
voldoende ruimte voor mensen om alsnog te kunnen dineren. En bedrijven zijn niet gebaat 
bij een enkele zit. Ze hebben wel twee of 2,5 keer hun bezetting nodig om een rendabele 
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exploitatie te kunnen behalen. Dus ja, er is absoluut meer volk naar de stad gekomen en dat 
is een heel goede ontwikkeling, maar dat wil niet zeggen dat we dan niet naar de 
rendementen en exploitatie van de huidige ondernemers hoeven te kijken. 
De heer Van Steenis (GroenLinks): Dan even over dat hotel dat u net opperde, ik kan me 
voorstellen dat een hotel slapers trekt. Waarschijnlijk in combinatie met horeca voor een 
deel, maar een deel zal ook horeca bezoeken. Hoe kijkt u dan tegen zo'n hotel in het 
centrum aan? 
 
De heer Degen: Zoals ik net ook al zei, als er al eentje komt in de Zilverstraat, dan is dat 
best veel voor de stad, denk ik. Maar het zou best goed zijn voor de stad an sich als er 
inderdaad in het centrum een groot hotel staat waardoor uiteindelijk inderdaad meer mensen 
in de stad zullen blijven vertoeven, maar dat is ook goed voor de winkels. Dus zowel voor de 
horeca als voor de winkelruimte. Hoe meer mensen naar de stad komen en hoe meer 
toeristisch Zoetermeer wordt, hoe beter dat is. 
 
De heer Van Steenis (GroenLinks): Dus op zich juicht u een hotel toe. 
 
De heer Degen: Ja, maar niet en en, niet twee van die hotels van die omvang erbij in deze 
stad. Ik denk namelijk dat Best Western en Golden Tulip en andere reeds bestaande hotels 
al geen 100% bezetting hebben op dit moment. 
 
De heer Van Steenis (GroenLinks): En, als ik nog mag, voorzitter, ten slotte: welke steden 
zijn voor u een goed voorbeeld en hoe doen die dat? 
 
De heer Degen: Dat is een goede vraag, wat ik net al zei, een goed voorbeeld. Ik denk dat 
Delft een goed voorbeeld is waar een grote diversiteit aan horeca is en ook een aantal 
kleinere hotelletjes. Dus geen heel grote joekels maar in de stad ook wat kleinere hotels. Ik 
denk dat dat een heel goed voorbeeld is en voor de rest zit ik even te denken. Welke stad 
dan nog meer? Dan toch Den Haag waar ook veel diversiteit is maar waar nu wel 
ongebreideld horeca begint te groeien.  
 
De heer Van Steenis (GroenLinks): Delft met veel studenten begrijp ik. 
 
De heer Degen: Ja. Een goede hbo zou ook heel goed zijn voor de horeca in Zoetermeer. 
 
De voorzitter: Ik zag dat mevrouw Van der Meer nog een vraag had. 
 
Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Ja, ergens in het midden van uw betoog zei u iets 
over 'ongebreideld groeien en ik zou anders willen dat er toch overlegd wordt'. Wat bedoelde 
u met dat overleg, kunt u daar nog even nader op ingaan?  
 
De heer Degen: Dat als er dan toch een ruimte vrijkomt, er per unit gekeken kan worden of 
die alsnog een horecabestemming kan krijgen of dat met vastgoedbeleggers het mogelijk is 
het hier zoveel mogelijk bij elkaar te houden en we geen versnippering krijgen in het 
centrum. Concentratie is heel belangrijk voor bedrijven, zodat mensen denken 'naar dat 
gebied moet ik' en dan vervolgens een keuze maken in dat gebied. 
 
De voorzitter: Ik kijk de commissie nog even rond, zijn er nog vragen voor de heer Degen. 
Mijnheer Bos nog een? 
 
De heer Bos (D66): Ja, het kan zijn dat die al een beetje beantwoord is, maar ik heb het 
gevoel dat de huidige horeca al best grote tenten heeft allemaal. 
 
De heer Degen: Ja, heel groot, te groot. 
 



9 

 

De heer Bos (D66): Maar kunnen ze dan nog wel rendabel zijn, of is het eigenlijk helemaal 
over het randje, want het zijn behoorlijke forse. Je kunt het natuurlijk ook positief bekijken 
maar het zijn gigantisch grote oppervlakten vergeleken met elke andere stad.  
De heer Degen: Ik kan natuurlijk niet de vraag beantwoorden voor de persoonlijke 
ondernemers maar ik denk dat het wel wenselijk is dat er vanuit de gemeente wordt gepraat 
met de bestaande horecaondernemers en gevraagd of zij wat meer openheid van zaken 
kunnen geven over hun exploitatie. Ik weet het ook niet van iedereen maar ik hoor wel 
zorgwekkende geluiden zonder daar specifieke bedrijven bij te noemen. Er is ook wel een 
aantal bedrijven dat veel moeite heeft om van exploitant te wisselen omdat gewoon niemand 
zich aanbiedt om zo'n bedrijf te kopen. 
 
De voorzitter: Mijnheer Bos. 
 
De heer Bos (D66): Dank u wel, u staat hier natuurlijk namens die KHN, maar als de 
ondernemers het echt heel moeilijk hebben, zou je verwachten dat ze nog meer druk zetten 
op de raad met aparte insprekers et cetera, maar het is heel stil aan het front, het kabbelt 
een beetje. 
 
De heer Degen: Ik ben het met u eens. Ik moet er wel bij zeggen dat het voor heel veel 
ondernemers niet bekend was dat dit überhaupt vandaag wordt besproken. Vorige week 
hadden we een ledenvergadering van KHN Zoetermeer-Oostland en we krijgen zo 
ontzettend veel mailtjes uit de KHN dat op een gegeven moment niet meer duidelijk is 
wanneer een vergadering specifiek voor de Zoetermeerse ondernemers wordt gehouden. 
Daarom hebben we van de week besloten om een groepsapp op te richten en de reacties 
daarin zijn overweldigend geweest de afgelopen week. Dus ik denk dat er meer 
betrokkenheid gaat komen en met wat ik vandaag al heb gezien en de reacties die we met 
elkaar in de groep hebben ervaren, gaat dat ook zeker gebeuren. Dus er zullen meer 
ondernemers zich in contact met de gemeente stellen om daar iets aan te doen. 
 
De voorzitter: Oké. Dat waren de vragen voor de heer Degen.  
 
De heer Degen: Dank u wel voorzitter. 
 
De voorzitter: Dan wil ik de insprekers nogmaals hartelijk bedanken. Mevrouw Hulscher-de 
Zwager, mijnheer Egberts en mijnheer Degen. De commissie heeft ze gehoord en we gaan 
ze inhoudelijk bespreken in de commissie Stad van 4 februari a.s. 
Dan sluit ik nu de vergadering met vijf minuten schorsing tot de volgende vergadering. Dank 
u wel.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


